
ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA, DE CARÀCTER ORDINÀRIA, CELEBRADA
EL DIA 27 DE JUNY DE 2024

A la Sala Antoni Vives de l'edifici polivalent de sa Tanca de la Vila de Deià, a 27 de
juny de 2024, essent les 19:00 hores, es reuneix l’Ajuntament en Ple a l’objecte de
celebrar sessió pública ordinaria, en primera convocatòria, sota la Presidència del Sr.
Batle Lluís Enric Apesteguia Ripoll, i l’assistència dels Srs. Regidors citats
prèviament en forma, que es diran a continuació: Sra. Gabriele Marianne
Poppelreuter, Sr. Josep Salas Jiménez, Sra. Maria Cristina López Martí, Sra. Henar
Arribas Simón i el Sr. Juan Puigserver Rullan i el Sr. Francisco Javier Salas Santos,
assistits per la Secretària- interventora interina de la Corporació: Sra. Siham Ferdi
Sabir.

El senyor Batle dóna la benvinguda als regidors i regidores, i al públic assistent.
Declarada oberta la sessió, a les 19:01 hores, es passa a tractar els assumptes inclosos
a l’ordre del dia:

1. APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR

Es proposa l’aprovació de l’acta de la sessió plenària anterior, de dia 30 de maig de
2024 i l’acta de la sessió extraordinària de dia 15 de maig de 2024 (sorteig públic
eleccions europees).

Es procedeix a la votació de l’acta de la sessió plenària anterior, de dia 30 de maig de
2024, i s’aprova per unanimitat.

Es procedeix a la votació de la sessió extraordinària de dia 15 de maig de 2024, que
queda de la següent manera:

A favor:

- Lluís Enric Apesteguia Ripoll.
- Gabriele Marianne Poppelreuter.
- Josep Salas Jiménez.
- María Cristina López Martí.
- Henar Arribas Simón.

Abstenció:

- Francisco Javier Salas Santos.

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 9

H
N

SN
EP

SY
KA

YX
SX

SA
G

AH
AC

PW
G

 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//a

jd
ei

a.
se

de
le

ct
ro

ni
ca

.e
s/

 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 1
 d

e 
7 



- Juan Puigserver Rullan.

ACORD:

ÚNIC.- Aprovar l’acta de la sessió plenària ordinària de dia 25 d’abril de 2024 i l’acta
de la sessió extraordinària de dia 15 de maig de 2024 (sorteig públic eleccions
europees).

2. RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT

La senyora Maria Cristina López surt de la sala de Plens.

El Batle explica que es proposa aprovar les factures ordinàries de l’Ajuntament.

Es procedeix a la votació, que queda de la següent manera:

A favor:

- Lluís Enric Apesteguia Ripoll.
- Gabriele Marianne Poppelreuter.
- Josep Salas Jiménez.
- Henar Arribas Simón.

Abstenció:

- Francisco Javier Salas Santos.
- Juan Puigserver Rullan.

ACORDS:

PRIMER.- Aprovar el reconeixement dels crèdits expressats en l’annex de
l’expedient, sens perjudici d’exigir les responsabilitats corresponents per la
reali�ació de despeses sense partida pressupostària i sense prèvia contractació
d’acord amb la Llei 9/2017 de contractes del sector públic.

SEGON.- Ordenar el pagament dels crèdits expressats en l’annex i aplicar-los a les
partides corresponents a càrrec del Pressupost de l’exercici 2024.

TERCER.- Comunicar aquest acord al Tribunal de Comptes.
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3. PROPOSTA D’APROVACIÓ DEMODIFICACIÓ DE CRÈDIT

El senyor Batle explica que, degut a què hem de retornar la subvenció del Consell de
Mallorca de les obres de la pista de tennis, i mos havien fet una bestreta del 100% de
la subvenció, l’hem de tornar amb interessos.

L’import dels interessos, que són 31.000€, s’ha de fer a càrrec del fons de
contingència que s’ha habilitat per imprevistos.

Es procedeix a la votació, que queda de la següent manera:

A favor:

- Lluís Enric Apesteguia Ripoll.
- Gabriele Marianne Poppelreuter.
- Josep Salas Jiménez.
- Henar Arribas Simón.
- María Cristina López Martí.

En contra:

- Francisco Javier Salas Santos.
- Juan Puigserver Rullan.

ACORDS:

PRIMER.- Referent a l'estat de despeses o crèdits inicials del Pressupost de despeses,
l’aplicació pressupostària a la qual es consigna crèdit anteriorment no previst,
quedaran de la següent manera:

SEGON.- Referent a l’estat de despeses o crèdits inicials del Pressupost de despeses,
les aplicacions pressupostàries que minoren la seva consignació, quedaran de la
següent manera:
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TERCER.- Que aquest expedient de modificació de crèdits sigui exposat al públic pel
termini de QUINZE DIES HÀBILS previ anunci en el BOIB, i en el Tauló d'Edictes
d'aquesta Casa Consistorial, i un cop transcorregut el termini, cas de no presentar-se
cap reclamació contra el mateix, es considerarà aprovat definitivament. Tot això de
conformitat al que preveuen els articles 169.1, i 177.2 del RDL 2/2004, de 5 de març,
text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals.

4. PROPOSTA D’APROVACIÓ DE DESPESA PER VALOR SUPERIOR AL
10% DEL PRESSUPOSTMUNICIPAL

Es procedeix a la votació, que queda de la següent manera:

A favor:

- Lluís Enric Apesteguia Ripoll.
- Gabriele Marianne Poppelreuter.
- Josep Salas Jiménez.
- Henar Arribas Simón.
- María Cristina López Martí.

En contra:

- Francisco Javier Salas Santos.
- Juan Puigserver Rullan.

ACORDS:

PRIMER.- Aprovar la devolució parcial de la subvenció total concedida a
l’Ajuntament de Deià per un import de 510.219,79 euros degut a la renúncia de les
subvencions abans esmentades més els interessos de demora per import de
31.022,07€ corresponents des del moment del pagament de les bestretes de la
subvenció a l’ajuntament fins a la data en què s’acorda la procedència del
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reintegrament, sent l’import total a reintegrar de 541.241,86 € a favor del Consell
Insular de Mallorca.

SEGON.- Disposar l’import en concepte d’interessos de demora, 31.022,07€, a càrrec
del fons de contingència i altres imprevistos (920/352000) del Pressupost per a l’any
2024.

TERCER.- Disposar l’import de les subvencions, 510.219,79€, a càrrec de la partida
d’ingressos en què es va imputar inicialment la concessió de les mateixes, d’acord
amb les instruccions de la Intervenció General de l’Administració de l’Estat (la
IGAE).

QUART.- Ordenar el pagament de l’import total de 541.241,86€ a favor del Consell
Insular de Mallorca, abans del termini màxim, això és, abans del dia 20 de juliol de
2024.

CINQUÈ.- Comunicar aquest Acord a la Tresoreria municipal i a Comptabilitat als
efectes oportuns. SISÈ.- Facultar al Batle de la Corporació per dur a terme els tràmits
necessaris per fer efectius els acords anteriors.

5. PROPOSTA D'APROVACIÓ DEL REGLAMENT DE LA JUNTA LOCAL
DE PROTECCIÓ CIVIL

La senyora Henar explica que aquest reglament s’hauria d’haver aprovat en
l’anterior Ple i no es va poder. Hem d’aprovar un Pla d’incendis que fa necessari
crear aquesta Junta local de Protecció Civil, per a què aprovi l’informe previ
corresponent i es pugui enviar als organismes competents.

El senyor Batle explica que aquest punt no es va dur al Ple anterior perquè l’estava
estudiant l’agrupació de Protecció Civil.

El senyor Francisco Javier Salas espera rebre el document del Pla d’incendis, que ja
va sol·licitar en el Ple anterior.

La senyora Henar li respon que pensaba que rebria la sol·licitud formal per registre.

Es procedeix a la votació i s’aprova per unanimitat dels membres presents.
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6. DONAR COMPTES DELS DECRETS DE BATLIA

El senyor Batle explica que tots els regidors tenen accés telemàtic a les Resolucions
de Batlia i que si hi ha qualque dubte ho poden manifestar.

7. TORN OBERT DE PARAULES

Sr. Joan Puigserver: com està l’obertura del camí des Castelló?

Sr. Batle: li he fet una tasca al servei jurídic per recuperar el camí, atès que el
propietari no ha volgut un acord. S’ha d’iniciar un procés de recuperació segons la
llei de camins de Mallorca.

Sr. Francisco Javier Salas: una veïnada ha fet arribar que hi ha una fuga davant el
torrent?

Sr. Batle: si, ho hem comunicat al titular perquè no és de la xarxa municipal.

Sr. Francisco Javier Salas: de l’obra de Ramón Llull nº5, per què no se li demana
projecte de connexió clavegueram? connecta amb Can Pabó que no en té. S’ha de fer
un projecte de connexió, teniu nota d’això?

Sr. Batle: ho tenim en compte.

Sr. Francisco Javier Salas: Gabi, una vez más enhorabuena. He vist que la reparació
del camí de Ses Planes ha estat enviat a l’ADT. Volem l’ofici del restaurant que ha fet
obres en rústic protegit.
Insistim amb les preguntes de l’any 2022 i tenir les respostes. Hi ha coses que són
flagrants, hi ha 4 piscines que Partimoni ha denegat i no s’ha fet res. No s’ha fet cap
expedient. Tota la manipulació que s’ha fet del enllumenat públic. Això és patrimoni
municipal, si falla, seran els deianencs qui responguin i hauran de pagar.
Aquestes coses no fa falta que ho inicii un tècnic, tú, sota el meu criteri, ho pots
iniciar.
Vos demanam que per favor mos contesteu en els mesos de juliol i agost, és molt de
temps, posau-vos les piles. Creiem que som respectuosos i generosos.

Sr. Francisco Javier Salas: arrel de lo que s’ha aprovat ara en aquest Ple, mos indigna,
mos indigna que s’hagin de tornar subvencions concedides i, a més, amb interessos.
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Però, ja se discutirà. El que sí volem és, d’aquests 5 anys, relació de subvencions
rebudes, concedides, executades, rebutjades i que hagin creat despeses.
És greu perquè ja mos queixarem en el Ple passat d’una despesa que no s’han exigit
responsabilitats. Per favor, juliol i agost, és temps suficient.

Sr. Francisco Javier Salas: per altre banda, ja mos queixarem de què no enviam les
actes al Consell de Mallorca, tampoc rendim comptes des de l’any 2021.

Veinada: del Camí des Pintor fins a Sa Cala han posat palos per tot i és perillós.

Sr. Batle: aquell tram no és camí públic i no li podem arreglar res. No és recomanable
utili�ar-lo perquè és molt perillós.

Sr. Francisco Javier Salas: l’únic que pot fer l’Ajuntament és prohibir l’ús dins del
camí públic.

No havent més preguntes ni precs, s’aixeca la sessió essent les 19:28 hores.

La secretària Vist i Plau
El President del Ple,

Siham Ferdi Sabir Lluís Enric Apesteguia Ripoll
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